
Protokół nr XII/2024 

XII Sesja w dniu 30 grudnia 2024  

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:13 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Białowąs 

2. Marcin Bożek 

3. Ryszard Broda 

4. Patrycja Kaczmarek 

5. Łukasz Kubiak 

6. Iwona Marczak 

7. Marian Mrugała 

8. Aleksandra Olejnik 

9. Urszula Opacka-Wypchło 

10. Andrzej Ostrysz 

11. Ryszard Skiba 

12. Wojciech Stryczek 

13. Ewelina Usarek 

14. Mateusz Włodarczyk 

15. Małgorzata Wrotnowska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Burmistrz Gminy Rychtal – Adam Staszczyk 

Skarbnik Gminy Rychtal – Katarzyna Parzonka 

Sekretarz Gminy Rychtal/ Z-ca Burmistrza Gminy – Katarzyna Kucharska 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Paulina Sokołowska 

Przewodniczący Rady Powiatu Kępińskiego – Roman Wojtysiak 

Radna Powiatu Kępińskiego – Alina Puchała 

Kierownik Posterunku Policji w Rychtalu – Marcin Chmielarz  

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

1. Otwarcie obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. 

U. z 2024 r. poz. 609), Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Pani Ewelina Usarek, o godzinie 

15:00 otworzyła obrady XII Sesji Rady Miejskiej Gminy w Rychtalu. Powitała wszystkich 

obecnych i poprosiła o elektroniczne podpisanie listy obecności. Stwierdziła, że zgodnie z 

przepisami rada składa się z 15 radnych. Na sesji obecnych jest 13 radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do podejmowania uchwał. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała zebranych, że zgodnie z ustaleniami Wysokiej Rady, 

projekty uchwał nie będą odczytywane na głos podczas sesji. Jednakże, na prośbę 



któregokolwiek z radnych, konkretna uchwała zostanie odczytana. Dodatkowo, powiadomiła 

radnych, że sesja jest nagrywana i transmitowana. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

W trakcie realizacji punktu drugiego porządku obrad, Przewodniczący sesji przypomniał, że 

projekt porządku został dostarczony radnym wraz z materiałami sesyjnymi. W związku z 

nieobecnością Przewodniczącej Rady Miejskiej, Aleksandry Olejnik, wnioskowano o 

wycofanie punktu czwartego, obejmującego informację Przewodniczącego Rady o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Przeprowadzono głosowanie, w którym 

uczestniczyło 13 radnych, wszyscy zagłosowali „za”, co skutkowało usunięciem tego punktu z 

porządku obrad. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad nowym porządkiem obrad, ponownie przy udziale 

13 radnych głosujących jednomyślnie „za”. Stwierdzono tym samym przyjęcie zmienionego 

porządku obrad. W dalszej części Przewodniczący przeszedł do punktu trzeciego, dotyczącego 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, przypominając, że zgodnie z ustalonymi zasadami nie 

ma obowiązku jego odczytywania. Protokoły dostępne były w Biurze Rady przed sesją, a także 

w sali obrad. Po braku zgłoszonych wniosków lub uwag, przeprowadzono głosowanie nad 

przyjęciem protokołu, który został zatwierdzony jednomyślnie przez 13 głosujących radnych. 

Głosowano w sprawie: 

wycofania z porządku obrad punktu 4..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 



 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wiceprzewodnicząca sesji ogłosił realizację punktu trzeciego, dotyczącego przyjęcia 

protokołu z obrad poprzedniej sesji, przypominając, że zgodnie z dotychczasowymi zasadami 

nie ma obowiązku jego odczytania. Przed sesją protokół był dostępny w Biurze Rady oraz w 

sali obrad, co umożliwiło radnym zapoznanie się z jego treścią oraz zgłoszenie ewentualnych 

uwag. W związku z brakiem wniosków o odczytanie protokołu,  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty oraz stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

Informacja o realizacji uchwał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Gminy Rychtal Adam Staszczyk przedstawił sprawozdanie dotyczące prac 

realizowanych w okresie międzysesyjnym, obejmującym czas od 28 listopada do dnia obecnej 

sesji, z naciskiem na zagadnienia związane z wykonywaniem uchwał Rady Miejskiej, które 

przekazano do Wojewody oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej i realizowane są zgodnie z 

ich brzmieniem. 

Burmistrz poinformował o licznych spotkaniach oraz działaniach, wśród których znalazły się 

między innymi rozmowy z przedstawicielami Komendy Powiatowej Policji na temat 

organizacji debaty społecznej, omówienie postępów prac budowlanych w nowo powstającej 

szkole (z udziałem inspektora nadzoru), a także przygotowania do Jarmarku 

Bożonarodzeniowego, zorganizowanego z udziałem Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy. 

Ponadto uczestniczył w zgromadzeniu wspólników spółki Oświetlenie Uliczne w Kaliszu, 

dokonał analizy arkusza organizacyjnego przedszkola Samorządowego w Rychtalu wraz ze 

Skarbnik Gminy i Dyrektorką przedszkola, a także odbył spotkanie z byłym prezesem jednego 



z sąsiednich przedsiębiorstw komunalnych, poświęcone ewentualnym planom utworzenia 

spółki komunalnej na terenie gminy. 

Burmistrz wziął ponadto udział w wyjeździe szkoleniowym skupiającym wójtów, burmistrzów 

i prezydentów, nadzorował organizację Jarmarku Bożonarodzeniowego oraz debaty policyjnej 

w Centrum Biblioteczno-Kulturalnym. Nawiązał również do wydarzeń opłatkowych w Klubie 

Seniora w Drożkach, przedszkolnych przedstawień świątecznych i spotkań ze służbami 

mundurowymi, podczas których przekazał posterunkowi Policji urządzenie do badania 

trzeźwości. Wspomniał także o spotkaniach poświęconych funkcjonowaniu hali sportowej od 

nowego roku, planach dotyczących jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej i sprawach 

związanych z obsługą prawną Gminy, która od stycznia będzie realizowana przez nowego radcę 

prawnego. 

Kończąc sprawozdanie, Burmistrz zaznaczył, że 29 grudnia odbyło się spotkanie 

podsumowujące działalność stowarzyszeń działających w gminie, w tym „Nasz Rychtal Bogatą 

Krainą” oraz nowo sformalizowanych klubów sportowych Szachowe Smoki Rychtal i Sokół 

Rychtal (tenis stołowy). Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal nie odnotowała uwag 

ze strony radnych, po czym przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal przeszedł do realizacji punktu szóstego 

porządku obrad, obejmującego podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Rychtal na 2024 rok. Głos udzielono Skarbnik Gminy, Katarzynie Parzonce, która 

szczegółowo omówiła proponowane zmiany w budżecie. 

Wyjaśniła, że przesunięcia w planie dochodów i wydatków wynikają z konieczności 

dostosowania poszczególnych paragrafów i załączników do rzeczywistego wykonania zadań 

bieżących i inwestycyjnych, zwłaszcza w zakresie realizacji inwestycji związanej z budową 

nowej szkoły. Przedstawiła także kwestie związane z przeniesieniami między paragrafami, 

m.in. w obszarze gospodarki wodociągowej, opłat i podatków lokalnych, subwencji 

oświatowej oraz zadań finansowanych z funduszy unijnych. Zwróciła uwagę na zmniejszenie 

planowanego deficytu budżetowego w wyniku ograniczenia pierwotnie ujętych w budżecie 

wolnych środków, co znalazło odzwierciedlenie w zmianach przychodów i rozchodów gminy. 

Po zakończeniu przedstawienia uzasadnienia Skarbnik Gminy zapytano radnych o uwagi do 

projektu uchwały. Wobec ich braku przeprowadzono głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 



NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 

Uchwała Nr XII/60/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-12-2024 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na 2024 rok. stanowi  załącznik nr 5 do 

protokołu 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na 

lata 2024-2039. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal ogłosił przejście do punktu siódmego, 

obejmującego podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rychtal na lata 2024-2039. Skarbnik Gminy Katarzyna Parzonka omówiła zmiany w dwóch 

kluczowych załącznikach: finansowym (załącznik nr 1) oraz wykazie przedsięwzięć 

(załącznik nr 2). Wyjaśniła, że korekty wynikają głównie z przeniesienia części wydatków na 

kolejne lata, w szczególności w zakresie inwestycji związanych z budową nowej szkoły oraz 

nadzorów inwestorskich, a także wprowadzenia nowego zadania dotyczącego 

termomodernizacji budynku użyteczności publicznej. 

Podczas prezentacji podkreślono, że gmina planuje ubiegać się o środki z Unii Europejskiej 

na termomodernizację hali sportowej, przy czym realizacja tego zadania uzależniona będzie 

od uzyskania dofinansowania. Ponadto wskazano na zmianę kwalifikacji części wydatków w 

projekcie „Cyberbezpieczny Samorząd” – wydzielono nakłady bieżące i majątkowe, zgodnie 

z faktycznym charakterem realizowanych zadań. Skarbnik zapewniła, że wszystkie 

proponowane przeniesienia i korekty są zgodne z przepisami ustawy o finansach publicznych 

i nie naruszają dopuszczalnych wskaźników zadłużenia. 

Po braku uwag ze strony radnych przeprowadzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na 

lata 2024-2039..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 

Uchwała Nr XII/61/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-12-2024 w sprawie 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na lata 2024-2039 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Rychtal 

na lata 2025 – 2027. 



Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Rychtal ogłosił realizację punktu ósmego porządku 

obrad, dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Rychtal na lata 2025–2027. Głos udzielono Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Pani Paulinie Sokołowskiej, która wyjaśniła, że zgodnie z przepisami ustawy o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, każda gmina jest zobowiązana do opracowania 

i realizacji własnego programu wspierania rodziny. Poinformowała, że dotychczas 

obowiązujący program opracowano na lata 2022–2024, w związku z czym niezbędne jest 

przyjęcie nowego dokumentu na lata 2025–2027. 

Wobec braku uwag ze strony radnych rozpoczęło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Rychtal na 

lata 2025 – 2027. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona 

Marczak, Marian Mrugała, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Olejnik, Wojciech Stryczek 

Uchwała Nr XII/62/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-12-2024 w sprawie 

przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Rychtal na lata 2025 – 2027. stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu 

 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie 9. obrad, wiceprzewodnicząca zapytała radnych, czy ktoś z nich chciałby złożyć 

interpelację lub zapytanie. Ponieważ nie było żadnych zgłoszeń, przeszła do kolejnego 

punktu. 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że na poprzedniej sesji nie zgłoszono żadnej 

interpelacji. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal otworzyła punkt jedenasty, dotyczący 

wolnych wniosków i informacji, zapraszając radnych do zgłoszenia spraw lub pytań. Radny 

Andrzej Ostrysz zwrócił się do obecnych podczas sesji radnych powiatowych z prośbą o 

wsparcie przy utrzymaniu drogi powiatowej łączącej miejscowości Drożki i Głuszyna, 

wskazując na zły stan nawierzchni. Przewodniczący Rady Powiatu, Roman Wojtysiak 



nawiązując do zgłaszanych potrzeb, zapewnił o gotowości do współpracy z gminą i 

zadeklarował wolę skoordynowania działań z dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg. 

Podczas dalszej dyskusji podniesiono kwestię braku przejść dla pieszych oraz kłopoty 

wynikające z lokalizacji lub braku odnowionych chodników, co wywołuje zagrożenie 

bezpieczeństwa użytkowników dróg. Radni powiatowi potwierdzili chęć współdziałania w 

rozwiązywaniu tych problemów, zapowiadając objazd dróg powiatowych, który pozwoli na 

ocenę najpilniejszych potrzeb inwestycyjnych. Ze strony radnych padły również sugestie 

dotyczące systemu projektowania i konsultacji społecznych w trakcie przygotowywania 

nowych inwestycji drogowych. 

Burmistrz Gminy Rychtal na zakończenie wyraził wdzięczność za merytoryczną współpracę w 

mijającym roku, zwracając się zarówno do radnych, jak i gości obecnych na sesji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Rychtal poinformowała o trwającym naborze 

uzupełniającym na ławników sądowych oraz złożyła wszystkim zebranym życzenia 

noworoczne.  

12. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Wiceprzewodnicząca Ewelina Usarek zamknęła obrady XII 

sesji Rady Miejskiej Gminy Rychtal, dziękując wszystkim uczestnikom za udział. 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała Cecylia Szymala. 

 

 

 


